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Protokół nr 23 
z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich 

Sejmiku Województwa Śląskiego 
w dniu 22 czerwca 2021 roku 

 
Z powodu stanu epidemii posiedzenie odbyło się z wykorzystaniem środków 

porozumiewania się na odległość przy użyciu programu do wideokonferencji. 

Posiedzenie prowadził Pan Rafał Kandziora, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Terenów 
Wiejskich. Członkowie Komisji zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1 do protokołu).  
W posiedzeniu uczestniczyli także goście zgodnie z listą obecności (załącznik nr 2 do 
protokołu). 
 
 
PORZĄDEK POSIEDZENIA 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 
2. Omówienie Raportu o stanie województwa za 2020 rok.  
3. Wytypowanie przedstawicieli do prac: 

 w komisji konkursowej ds. konkursu „Piękna wieś województwa śląskiego w 2021 
roku”, 

 w komisji konkursowej dotyczącej wsparcia gospodarstw edukacyjnych w wojewódz-
twie śląskim w 2021 roku. 

4. Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej z budżetu Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej Gminom 
województwa śląskiego na realizację zadań wybranych w ramach Marszałkowskiego 
Konkursu „Inicjatywa Sołecka” w 2021 roku (druk VI/417).  
5. Sprawy różne. 
 
Ad. 1 
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora otworzył posiedzenie Komisji, powitał 
wszystkich obecnych – zaproszonych gości oraz członków Komisji zgodnie z listami 
obecności. Stwierdził quorum potrzebne do podejmowania opinii i wniosków przez Komisję. 
Następnie zaproponował uzupełnienie porządku posiedzenia przesłanego pocztą wobec 
czego proponowany porządek posiedzenia byłby następujący:  
1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  
2. Omówienie Raportu o stanie województwa za 2020 rok. 3. Wytypowanie przedstawicieli 
do prac: 

 w komisji konkursowej ds. konkursu „Piękna wieś województwa śląskiego w 2021 roku”.  

 w komisji konkursowej dotyczącej wsparcia gospodarstw edukacyjnych w wojewódz-
twie śląskim w 2021 roku. 

4. Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej z budżetu Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej Gminom 
województwa śląskiego na realizację zadań wybranych w ramach Marszałkowskiego 
Konkursu „Inicjatywa Sołecka” w 2021 roku (druk VI/417).  
5. Sprawy różne.  
Wobec braku innych zgłoszeń Przewodniczący poddał przyjęcie zaproponowanego 
porządku posiedzenia pod głosowanie. 
Komisja jednogłośnie (za:8) przyjęła porządek posiedzenia. 
 
Ad.2 
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Omówienie Raportu o stanie województwa za 2020 rok.  
Zastępca Dyrektora Departamentu Rozwoju Regionalnego Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Śląskiego Stefania Koczar – Sikora omówiła prezentację multimedialną 
pn.: „Raport o stanie województwa za 2020 rok” (wydruk prezentacji stanowi załącznik 
nr 3 do protokołu). 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora podziękował za przedstawiony materiał. 
Następnie wyraził zaniepokojenie jedną z mapek mówiących o spadku zasobów wodnych. 
Wydaje się, że dotyczy to między innymi terenów cennych rolniczo. Pytanie, czy w Raporcie 
są jakieś szczegóły na ten temat, jakieś rokowania na przyszłość? 
Zastępca Dyrektora Departamentu Rozwoju Regionalnego Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Śląskiego Stefania Koczar – Sikora odpowiedziała, że są sprawy 
związane z zapotrzebowaniem na wodę i gospodarką wodną. Natomiast tego typu duże 
projekty przygotowuje się w sposób wieloletni. To projekty infrastrukturalne, przedsięwzięcia, 
które wykraczają poza kompetencje Zarządu Województwa, mają charakter 
ponadregionalny. W poprzednim Regionalnym Programie Operacyjnym poruszaliśmy takie 
projekty. W przyszłym programie operacyjnym dla regionu chcemy uwzględnić małą retencję 
– tego typu projekty są w kompetencjach środków, którymi zarządza Zarząd Województwa. 
Przygotowujemy się do tych zadań.  
Zastępca Przewodniczącego Komisji Stanisław Gmitruk zauważył, że tak obszerny 
materiał, który wcześniej dostaliśmy w formie elektronicznej i papierowej, w sposób 
przejrzysty został przez Panią Dyrektor przedstawiony w formie prezentacji.  
 
Prezentacja Pani Dyrektor w formie elektronicznej została przesłana do członków Komisji 
na skrzynki mailowe.  
 
Ad. 3 
Wytypowanie przedstawicieli do prac:  

 w komisji konkursowej ds. konkursu „Piękna wieś województwa śląskiego w 2021 roku”.  

 w komisji konkursowej dotyczącej wsparcia gospodarstw edukacyjnych w wojewódz-
twie śląskim w 2021 roku. 

 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora przypomniał, że do Komisji wpłynęło pismo (z 
dn. 04.06.2021r. TW-OG.3037.1.2021 TW-OG.KW-00447/21) z prośbą o wytypowanie 
przedstawicieli do komisji konkursowej ds. konkursu „Piękna wieś województwa śląskiego 
w 2021 roku”. Przewodniczący zaproponował ubiegłoroczny skład komisji i wobec czego 
zgłosił następujących kandydatów: Radnego Stanisława Baczyńskiego, Radnego 
Stanisława Jaszuczka, Radną Beatę Kocik oraz Radnego Bartłomieja Kowalskiego. 
Pytanie, czy są jakieś inne kandydatury, czy ktoś ma jakieś inne propozycje?  
Chęć pracy w komisji konkursowej potwierdzili: Radna Beata Kocik, Radny Bartłomiej 
Kowalski, Radny Stanisław Baczyński  
Radny Stanisław Jaszczuk zapytał, w jakich godzinach komisja będzie pracowała? Jak to 
będzie wyglądało technicznie?  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora odpowiedział, że ciężko powiedzieć na tę 
chwilę, czy obrady będą prowadzone hybrydowo. Komisja chyba spotykała się na miejscu. 
Dyrektor Departamentu Terenów Wiejskich Urzędu Marszałkowskiego Marcin 
Rachwał poinformował, że komisja konkursowa spotykała się wraz z przedstawicielami z 
Komisji Rolnictwa na miejscu w budynku Urzędu przy ulicy Dąbrowskiego 23. 
Radny Stanisław Jaszczuk stwierdził, że nie ma możliwości w godzinach pracy wyjeżdżać 
do Katowic, stąd rezygnuje z kandydowania na przedstawiciela do komisji konkursowej.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora wobec braku zgłoszeń ze strony pozostałych 
członków Komisji zgłosił własną kandydaturę do komisji konkursowej. Następnie poddał pod 
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głosowanie wszystkie kandydatury: Radnego Stanisława Baczyńskiego, Radnego Rafała 
Kandziorę, Radną Beatę Kocik oraz Radnego Bartłomieja Kowalskiego. 
Wynik głosowania: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Wniosek: Komisja Rolnictwa i Terenów Wiejskich na posiedzeniu w dniu 22 czerwca 
2021 roku wytypowała następujących przedstawicieli do uczestnictwa w pracach 
komisji konkursowej organizowanego w 2021 roku konkursu „Piękna wieś 
województwa śląskiego”: 

 Radnego Stanisława Baczyńskiego, 

 Radnego Rafała Kandziorę, 

 Radną Beatę Kocik,  

 Radnego Bartłomieja Kowalskiego. 
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora przypomniał, że do Komisji wpłynęło drugie 
pismo (z dn. 15.06.2021r. TW-RP.614.4.2021 TW-RP.ZD-00038/21) z prośbą o wytypowanie 
przedstawiciela w charakterze eksperta z głosem doradczym do prac w komisji konkursowej 
oceniającej wnioski zgłoszone w ramach otwartego konkursu ofert na zadania publiczne 
dotyczące wsparcia gospodarstw edukacyjnych w województwie śląskim w 2021 roku. W 
ubiegłym roku w tej komisji pracował Pan Radny Bartłomiej Kowalski. Czy Pan Radny jest 
dalej zainteresowany uczestnictwem w pracach tej komisji konkursowej jako ekspert?  
Radny Bartłomiej Kowalski wyraził chęć pracy w komisji konkursowej. Jeśli jednak ktoś 
jeszcze spośród członków Komisji jest chętny do pracy w komisji to może odstąpić miejsce.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora wobec braku innych zgłoszeń Przewodniczący 
poddał pod głosowanie kandydaturę Radnego Bartłomieja Kowalskiego. 
 
Wynik głosowania: za – 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Wniosek: Komisja Rolnictwa i Terenów Wiejskich na posiedzeniu w dniu 22 czerwca 
2021 roku wytypowała Radnego Bartłomieja Kowalskiego w charakterze eksperta z 
głosem doradczym do prac w komisji konkursowej oceniającej wnioski zgłoszone w 
ramach otwartego konkursu ofert na zadania publiczne dotyczące wsparcia 
gospodarstw edukacyjnych w województwie śląskim w 2021 roku. 

 
Ad. 4  
Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej z budżetu Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej Gminom 
województwa śląskiego na realizację zadań wybranych w ramach Marszałkowskiego 
Konkursu „Inicjatywa Sołecka” w 2021 roku (druk VI/417).  
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora stwierdził, że Komisja ma do zaopiniowania 
projekt uchwały zawarty na druku VI/417 w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 
Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej Gminom województwa śląskiego na 
realizację zadań wybranych w ramach Marszałkowskiego Konkursu „Inicjatywa Sołecka” w 
2021 roku. Treść uchwały – Sejmik Województwa Śląskiego uchwala w § 1. Udziela się z 
budżetu Województwa Śląskiego na 2021 r. Gminom wymienionym w załączniku do 
niniejszej uchwały pomocy finansowej w formie dotacji celowych w łącznej kwocie 2 889 
504,09 zł (słownie: dwa miliony osiemset osiemdziesiąt dziewięć tysięcy pięćset cztery złote 
09/100) na realizację zadań wskazanych w załączniku do niniejszej uchwały, wybranych w 
ramach Marszałkowskiego Konkursu „Inicjatywa Sołecka” w 2021 roku. § 2. Szczegółowe 
warunki udzielenia pomocy finansowej zostaną określone w drodze umów zawartych 
pomiędzy Województwem Śląskim, a Gminami wymienionymi w załączniku, o którym mowa 
w § 1. § 3. Wykonanie niniejszej uchwały powierza się Zarządowi Województwa Śląskiego. 
§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Przewodniczący podkreślił, że mamy 



4 

 

wszystkie informacje i możemy przystąpić do przegłosowania opinii w sprawie projektu 
uchwały. Pytanie do Radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały 
zawartym na druku VI/393?  

Wynik głosowania: za – 7, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Opinia: Komisja Rolnictwa i Terenów Wiejskich na posiedzeniu w dniu 22 czerwca 
2021 roku przyjęła pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Śląskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 
Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej Gminom województwa śląskiego na 
realizację zadań wybranych w ramach Marszałkowskiego Konkursu „Inicjatywa 
Sołecka” w 2021 roku (druk VI/417).  
 

Ad. 5.  
Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos i 
poruszyć jakiś temat? 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Beata Kocik wróciła jeszcze do zaopiniowanego 
projektu uchwały i podziękowała Departamentowi Terenów Wiejskich za solidną pracę nad 
dokumentem.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora zasygnalizował, że jest propozycja 
zorganizowania po wakacjach wyjazdowego posiedzenia Komisji dotyczącego obiektów 
związanych z realizacją Programu Owca Plus.  
Dyrektor Departamentu Terenów Wiejskich Urzędu Marszałkowskiego Marcin 
Rachwał poinformował, że jak najbardziej Departament zorganizuje takie wyjazdowe 
posiedzenie. Przygotujemy program, by członkowie Komisji mogli obejrzeć szlak bacówek i 
najistotniejsze punkty realizowane w terenie Podbeskidzia. W odpowiednim czasie 
przygotujemy projekt wyjazdu i przekażemy Panu Przewodniczącemu do akceptacji.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora wyraził zadowolenie, że zorganizowanie 
wyjazdowego posiedzenia jest możliwe. Prośba do Pana Dyrektora o ustalenie terminu.  
Członek Zarząd Województwa Śląskiego Beaty Białowąs podziękowała Panu 
Przewodniczącemu za propozycję zorganizowania wyjazdowego posiedzenia Komisji na 
terenie obiektów związanych z realizacją Programu Owca Plus na Podbeskidziu. 
Przypomniała, że Program Owca Plus jest również realizowany na Jurze.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora przeszedł do przesłanych mailowo protokołów: 
protokołu nr 20 z posiedzenia w dniu 15 kwietnia 2021 roku oraz protokołu nr 21 z 
posiedzenia w dniu 28 kwietnia 2021 roku. Zapytał, czy ktoś ma uwagi do przedłożonych 
protokołów a wobec braku zgłoszeń przeszedł do głosowania.  
Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu nr 20? 
Komisja jednogłośnie (za:6) przyjęła protokół nr 20 z posiedzenia w dniu 15 kwietnia 2021r. 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu nr 21? 
Komisja jednogłośnie (za:6) przyjęła protokół nr 21 posiedzenia w dniu 28 kwietnia 2021 r. 
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora wobec braku innych zgłoszeń podziękował 
wszystkim za udział w posiedzeniu i zakończył posiedzenie Komisji. 
 
Protokół sporządziła 
Małgorzata Cieszyńska – Sokołowska 

Przewodniczący Komisji 
Rolnictwa i Terenów Wiejskich 
Rafał Kandziora 


